
Beste,  

Er bestaat een onderbelicht probleem in Haarlem; het aantal  jongvolwassenen (18 t/m 35 jaar) in 

Haarlem daalt. En dat komt mede door het ontbreken van de juiste faciliteiten voor deze groep in 

onze Spaarnestad. In deze brief schets ik zo goed als mogelijk de problemen én de mogelijke 

oplossingen die kunnen bijdragen aan het herstel van deze groep in Haarlem. Samen met u hoop ik 

dat we Haarlem weer een bruisende, creatieve en vooral jonge stad kunnen maken.  

Daling aantal jongvolwassenen 

Sinds 2000 is een daling onder de jongvolwassenen te zien in Haarlem ten opzichte van de totale 

bevolking (bron CBS):  

● De groep van 18 t/m 22 jaar is gedaald van 5,3% naar 4,9%; 

● De groep 23 t/m 27 jaar is gezakt van 7,3% naar 6%; 

● De groep 28 t/m 32 jaar is gezakt van 9,4% naar 7,8%; 

● De groep van 33 t/m 35 jaar is gezakt van 5,4% naar 4,7%; 

Dit betekent dat de gehele bevolkingsgroep van 18 t/m 35 jaar met 4% is gedaald. 

Cultureel Haarlem voor jong volwassenen 

Cultuurplan 

Kunst en cultuur voor iedereen is één van de ambities in het kersvers aangenomen Cultuurplan. Er is 

een onderzoek gedaan naar de waardering voor de kunst en cultuur in Haarlem, waar mooie cijfers 

worden gepresenteerd. Zo zegt 89% bijvoorbeeld trots te zijn op Haarlem als culturele stad en 81% 

geeft aan dat het aanbod niet verbeterd hoeft worden.  

Echter valt in de laatste alinea te lezen dat de inwoners 18 tot 24 jaar ondervertegenwoordigd zijn 

in dit onderzoek. De cijfers zijn dan ook niet uitgesplitst naar leeftijdsgroepen. Dit zorgt voor een 

onmiskenbaar vertekend beeld. 

Uit een enquête gehouden onder jongvolwassenen in Haarlem met meer dan 300 respondenten 

bleek dat uitgaan in Haarlem een 6,1 krijgt en 56,6% vindt dat Haarlem niet genoeg faciliteiten heeft 

voor deze specifieke groep.  

Uit onderzoek van Nachtwacht Haarlem blijkt dat 48% van de ondervraagden vindt dat er niet 

gelegenheden waren in het nachtleven. Een nachtclub wordt hierbij het meeste gemist. Tevens vindt 

het merendeel van de ondervraagden het evenementenaanbod in de stad niet divers genoeg. 

Daarnaast zien zij graag meer feesten en festivals terug in Haarlem. 

Er zijn ideeën genoeg om dit aanbod uit te breiden: museumnachten, jamsessies, nachtclubs, 

openlucht evenementen, festivals, elektronische acts en een plek voor studenten.  

Als een groep niet gehoord wordt, kunnen hun wensen niet meegenomen worden. Sterker nog; die 

worden niet eens erkend. De manier waarop jongvolwassenen cultuur consumeren is simpelweg 

anders dan de traditionele vormen van cultuur die wél nadrukkelijk te vinden zijn in het Cultuurplan. 

Hier ligt een fundamenteel probleem.  

Nacht en evenementen cultuur 

In de afgelopen jaren heeft Stichting Nachtwacht Haarlem mooie stappen kunnen zetten naar een 

betere nachtcultuur in Haarlem. Voor jongvolwassenen is de nachtcultuur een belangrijke factor om 

te wonen in een stad. De nacht geeft ruimte om te experimenteren, te werken en sociale interacties 



te verkrijgen. Een goede nachtcultuur die wordt gewaardeerd en ondersteund door de politiek  is 

daarom ook belangrijk.  

Het plaats maken voor nieuwe initiatieven, 24-uurs vergunning zonder venstertijden, een 

progressiever vergunningenbeleid en het stimuleren van talent zijn een aantal voorbeelden hoe we 

dit kunnen bereiken.  

Broedplaatsen 

59,2% in het onderzoek van Stichting Nachtwacht Haarlem mist een culturele broedplaats. Uiteraard 

zijn er momenteel al broedplaatsen maar naar mijn inzicht sluiten deze niet of nauwelijks aan bij de 

wensen van de jongvolwassenen. Er ontbreekt een broedplaats waar Haarlemmers kunnen 

experimenteren en waar ze dan kans krijgen te ondernemen. Hiervoor zou ik voorstellen om een 

broedplaats te initiëren in de Waardepolder waar deze groep de vrije hand krijgt om te 

experimenteren met kunst, muziek, evenementen en ondernemen.  

Ligt die wens er dan niet? Jazeker wel! In november 2021 is de motie voor een 24-uurs locatie met 

brede steun in de gemeenteraad aangenomen. Bovendien stond het toevoegen van broedplaatsen 

dikgedrukt in het vorige coalitieakkoord. Hier is nog niet van terecht gekomen. 

Evenementen & Nachtvisie 

Evenementen en nachtcultuur zijn een belangrijk aspect in het leven van jongvolwassenen. Haarlem 

zou er goed aan doen een visie plan te ontwikkelen voor de evenementen en nachtcultuur. Ook hier 

is een motie over aangenomen door de gemeenteraad. 

Hierbij moet durf en lef getoond worden om deze groep weer terug naar Haarlem te halen. De visie 

kan een leidraad worden om doelen te ontwikkelen wat ervoor kan zorgen dat passend beleid komt. 

Steden zoals Amsterdam, Groningen en Rotterdam gingen ons hierin al voor en hebben een mooi 

plan kunnen ontwikkelen. 

Stichting Nachtwacht Haarlem heeft het ontwikkelen van zo’n plan meegenomen in de eigen 

doelstellingen en acties. Ik roep de coalitie in spe op om mede het initiatief hierin te nemen en 

samen een prachtige visie te ontwikkelen waar we trots op kunnen zijn.  

Vergunningenbeleid 

Wat ik nu vaak te horen krijg, is dat dat het vergunningenbeleid te omslachtig en te lang duurt. 

Daarnaast hanteert Gemeente Haarlem een streng vergunningenbeleid waardoor het voor startende 

jongeren voelt als een gevecht wat onwijs veel tijd kost. Daarnaast zijn er initiatieven die maar 

moeilijk van de grond komen vanwege vergunning. Kijk naar de broedplaatsen die al 4 jaar in het 

coalitieakkoord staat en de 24-uursvergunning waar diverse partijen al jaren mee bezig zijn. 

Daarnaast ervaar ik dat er een angstcultuur heerst bij bedrijven om een evenement te organiseren of 

een locatie te verhuren voor een evenement vanwege de gemeente. Bedrijven zijn bang om hun 

vergunning kwijt te raken of problemen te krijgen. Dit zorgt ervoor startende ondernemers, zoals ik 

zelf, met moeite een plek kunnen vinden om activiteiten te organiseren voor jongvolwassenen.  

Ik zou hierbij willen oproepen om het vergunningsproces te versimpelen en wederom te kijken wat 

er wel mogelijk is en ondernemers de kans te geven te organiseren. Dit zorgt voor leven in de stad, 

maakt waarom je ergens wilt wonen en zorgt daarnaast ook voor werkgelegenheid. Daarnaast zou ik 

ervoor willen pleiten om diverse partijen te betrekken bij het maken van beleid. Zoals het 

evenementenbeleid wat op dit moment wordt herzien. Hierbij is het goed om de branche aan te 



geven waar behoefte aan is. Mogelijk kan te zijner tijd de evenementenvisie als leidraad gelden voor 

het maken van beleidsplannen zoals het evenementenbeleid.  

Huisvesting  

Huisvesting is voor alle leeftijdsgroepen op het moment lastig maar het is uitermate schrijnend voor 

deze groep. Studenten kunnen hier moeilijk terecht en startende jongeren betalen vaak wel tot over 

50% van hun loon om in een studio te wonen als ze al aan de inkomenseisen kunnen voldoen.  

Nu heeft de gemeente de mogelijkheid om twee problemen tegelijk te verlichten. Als de gemeenten 

besluit om meer woningen te realiseren voor jongeren zal het aantal jongeren in de stad percentueel 

stijgen en geeft de ruimte aan een groep die het momenteel moeilijk heeft om een woning te 

zoeken. Op de lange termijn zou er meer projecten zoals 1828 aangetrokken kunnen worden en op 

de korte termijn zou de gemeente met de huidige ontwikkelaars kunnen praten om meer jongeren 

woningen te realiseren. De gemeente zou er goed aan doen om minimaal 10% van de te bouwen 

woningen te reserveren voor jongerenwoningen en de huidige jongerenwoningen niet te onttrekken 

uit de markt.  

Conclusie 

Haarlem staat in mijn mening voor een kruising. Willen we daadwerkelijk de jongvolwassenen 

behouden of zelfs naar de stad toe trekken? Dan is het tijd voor actie, durf en een visie tonen. Zoal 

hierboven besproken zijn er een aantal punten wat de Gemeente zou kunnen ondernemen om dit in 

de aankomende jaren voor elkaar te krijgen: 

● Betrek de jongvolwassenen meer bij het maken van beleid zoals het cultuurplan;  

● Zorg ervoor dat er activiteiten worden ontplooid waar deze groep ook behoefte aan heeft;  

● Zorg voor meer ruimte voor nieuwe initiatieven en een progressiever vergunningenbeleid; 

● Maak prioriteit van nieuwe broedplaatsen voor deze groep en 24uurs vergunningen zonder 

venstertijden;  

● Ontwikkel een evenementen & nachtvisie;  

● Kijk in de huidige woningbouwplannen waar er meer jongerenwoningen kunnen komen;  

● Zorg op de lange termijn voor een verplichte bouw van 10% jongerenwoningen. 

Ik hoop dat u deze adviezen tot u wilt nemen en deze te implementeren in uw coalitieakkoord en 

beleid. Door visie te creëren op wat er kan en niet op wat er niet kan, kunnen we samen Haarlem een 

nog mooiere stad maken.  

Met vriendelijke groet,  

 

Killian Popken 

 


